
Zápis ze zasedání zastupitelstva obce Grymov konaného dne 
31.5.2023 

 

Přítomni:  Lenka Zbytovská, Evžen Sova, Jarmila Grée, Marek Zemánek, Martin Vondra 

 

Hosté:   dle prezenční listiny 

 

Místo a čas konání: zasedací místnost obecního úřadu,  31.5.2023 od 17:30 hod. 

 

 

1. Zapisovatel zápisu, ověřovatelé zápisu 

 

Starostka obce přivítala všechny přítomné a konstatovala, že jsou přítomni všichni zastupitelé, 

tudíž je zastupitelstvo usnášeníschopné a zahájila zasedání. Navrhla, aby zápis z jednání 

provedla starostka Lenka Zbytovská jako obvykle a ověřil Evžen Sova a Marek Zemánek. 

Starostka dále nechala o svém návrhu hlasovat. 

 

Hlasování: 

pro: 5,  proti: 0, zdržel se: 0 

 

 

2. Program jednání 

 

Starostka přítomným přednesla program jednání zastupitelstva, který byl vyvěšen na úřední 

desce obce elektronické i pevné od 22.5.2023. Zastupitelé byli o těchto bodech předem 

informováni a seznámeni s podklady.  

K návrhu programu neměl nikdo z přítomných žádných připomínek. Oproti vyvěšenému 

programu nebyly navrženy další body. 

Starostka tedy navrhla, aby byl program schválen. 

1. Zahájení, jmenování ověřovatelů zápisu, zapisovatele zápisu  

2. Schválení programu  

3. Schválení závěrečného účtu obce za rok 2022 

4. Schválení roční účetní závěrky za rok 2022 

5. Schválení fúze Mikroregionu Lipensko, Mikroregionu Záhoří – Helfštýn a DSO 

Moravská brána 

6. Schválení podání žádosti o dotaci – MMR – Podpora obnovy a rozvoje venkova, 

Podpora obnovy místních komunikací na akci „Rekonstrukce místní komunikace v 

obci Grymov“ na parc. č. 276/1, k. ú. Grymov 

7. Schválení Programu rozvoje obce na roky 2023-2033 

8. Schválení přijetí dotace z Olomouckého kraje na akci „Přechod pro chodce“ 

9. Schválení přijetí dotace z Olomouckého kraje na akci „Čtenářský a čtecí koutek v 

knihovně“ 

10. Schválení opravy štítů obecní stodoly 

11. Schválení nové smlouvy o spolupráci při zajištění zpětného odběru se společností 

EKO-KOM, a.s. 

12. Schválení koupě pozemku parc. č. 382, k. ú. Grymov 

13. Různé  -    projekt domácích čistíren odpadních vod 

-   předhodový turnaj v malé kopané 



- Hody 

- obnova polní cesty 

14. Diskuze  

15. Usnesení  

16. Závěr  

 

Hlasování: 

pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 

 

 

3. Schválení závěrečného účtu obce za rok 2022 

 

Starostka uvedla, že návrh závěrečného účtu visí na internetové i pevné úřední desce obce od 

13.5.2023 a zastupitelé byli s návrhem předem seznámeni. Starostka návrh závěrečného účtu 

obce za rok 2022 předložila přítomným a přednesla základní body, kdy skutečné příjmy 

v roce 2022 činily 3.062.392,35 Kč, skutečné výdaje činily 1.997.714,39 Kč. 

Dále byla předložena zpráva o přezkumu hospodaření obce za rok 2022, který jako obvykle 

provedl Olomoucký kraj. Při přezkumu nebyly zjištěny chyby a nedostatky v hospodaření 

obce. 

Starostka dále informovala, že aktuální stav financí na všech účtech obce je necelých 6 

miliónu korun českých. 

Nikdo z přítomných neměl k návrhu závěrečného účtu a ani ke zprávě o přezkumu 

hospodaření za rok 2022 připomínky, a proto starostka navrhla, aby byl závěrečný účet obce 

za rok 2022 schválen (skutečné příjmy 3.062.392,35 Kč, skutečné výdaje činily 1.997.714,39 

Kč) bez připomínek vč., zprávy o přezkumu hospodaření. 

 

Hlasování: 

pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 

 

4. Schválení roční účetní závěrky za rok 2022 

 

Starostka uvedla, že účetní závěrka obce za rok 2022 visí na internetové i pevné úřední desce 

obce od 13.5.2023 spolu s návrhem závěrečného účtu obce za rok 2022 a zastupitelé byli 

s účetními dokumenty předem seznámeni. Starostka přednesla základní body z výkazu plnění 

rozpočtu, z výkazu zisku a ztráty a z rozvahy za rok 2022. 

Nikdo z přítomných neměl k účetní závěrce za rok 2022 připomínky, a proto starostka 

navrhla, aby byla účetní závěrka obce Grymov za rok 2022 schválena bez připomínek. 

 

Hlasování: 

pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 

 

5. Schválení fúze Mikroregionu Lipensko, Mikroregionu Záhoří – Helfštýn a DSO 

Moravská brána 

Starostka uvedla, že zástupci svazků Lipensko a Záhoří – Helfštýn se vzájemně dohodli na 

zrušení těchto mikroregionů, kdy důvodem je rovněž paralela existence svazku DSO 

MORAVSKÁ BRÁNA. Z tohoto důvodu se pro účely úspory času a finančních prostředků 

ruší stávající svazek Lipensko a Záhoří – Helfštýn, které vyžadují stejnou administrativu a 



vedení účetnictví a fúzují do nástupnického svazku DSO MB, který bude bezezbytku plnit 

všechny funkce jako rušené mikroregiony. Obce budou i nadále členy dobrovolného svazku 

obcí, kterým bude svazek nástupnický DSO Moravská brána. Bylo vysvětleno, že obec 

Grymov i nadále zůstává jak členem Mikroregionu Pobečví, který zůstává zachován, tak 

členem DSO Moravská brána a pro obec Grymov se tak z hlediska organizačního ani 

finančního nic nemění. 

K fúzi neměl nikdo z přítomných dotazy ani připomínky, a proto bylo navrženo, aby byla fúze 

svazků obcí Mikroregionu Lipensko a svazku obcí Mikroreginu Záhoří – Helfštýn s právním 

nástupnictvím DSO Moravská brána a Smlouvu o fúzi svazků obcí schválena. 

 

Hlasování: 

pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 

 

6. Schválení podání žádosti o dotaci – MMR – Podpora obnovy a rozvoje venkova, 

Podpora obnovy místních komunikací na akci „Rekonstrukce místní komunikace v obci 

Grymov“ na parc. č. 276/1, k. ú. Grymov  

Starostka uvedla, že na základě porady zastupitelů bylo dohodnuto, že i v roce 2022 bude 

podána žádost o dotaci na projekt „Rekonstrukce místní komunikace na parc.č . 276/1 v obci 

Grymov“, a to opět u Ministerstva pro místní rozvoj. Starostka přednesla základní body ze 

žádosti o dotaci, kdy dle aktuálního rozpočtu zpracovaného projektantem má akce stát 

4.376.108,- Kč a je žádáno o dotaci ve výši 2.137.852,- Kč. Výsledek by měl být znám na 

podzim tohoto roku. 

Starostka navrhla, aby bylo podání žádosti o dotaci u Ministerstva pro místní rozvoj na akci 

Rekonstrukce místní komunikace v obci Grymov“ na parc. č. 276/1, k. ú. Grymov schváleno. 

 

Hlasování: 

pro: 3, proti: 0, zdržel se: 2 

 

7. Schválení Programu rozvoje obce na roky 2023-2033 

Starostka sdělila, že obec Grymov měla do konce roku 2022 platný Program rozvoje obce. 

V minulých letech proběhl plánovací víkend a také dotazníkové šetření, kdy nakonec bylo 

domluveno, aby Program rozvoje obce zpracovala sama starostka a ušetřila tak obci několik 

desítek tisíc korun českých. 

Program rozvoje obce byl předložen přítomným a předem rozeslán všem zastupitelům. 

Program rozvoje obce byl rovněž vyvěšen na internetových stránkách, aby měli občané 

možnost se s ním seznámit. Bylo upřesněno, že zásobník plánovaných projektů není pro obec 

závazný, a to ani co se týče uvedených let předpokládané realizace a ani co se týče 

předpokládané ceny. Program rozvoje obce je vyžadován u některých dotací, např. konkrétně 

aktuálně u dotace u Ministerstva pro místní rozvoj na rekonstrukci místní komunikace. Dále 

bylo sděleno, že Program rozvoje obce může být měněn a doplňován. Byly přečteny základní 

body z Programu rozvoje obce, zejména seznam plánovaných akcí a projektů. Jako prioritní 

byly označeny „Rekonstrukce místní komunikace na parc.č . 276/1“, dále „Výstavba 

přechodu pro chodce“. „Výsadba a údržba zeleně v obci“. „Rekonstrukce obytné ulice PLAC“ 

a „Podpora výstavby domácích čistíren odpadních vod“. Na dotaz ohledně financování všech 

těchto akcí bylo sděleno, že projekt domácích čistíren by měl celkem vč. projektové 



dokumentace stát cca 10 miliónu korun českých, z toho dotace by mohla činit 6 miliónů korun 

českých a další milion korun by měl být vybrán jako podíl občanů. Obec by se tedy měla 

podílet částkou cca 3 miliony korun českých. Dalším projektem je rekonstrukce ulice PLAC, 

kdy zde je plánována investice minimálně 1 milion korun českých, rekonstrukce by měla 

probíhat současně s projektem domácích čistíren a povrchová úprava Placu by následovala až 

jeden až dva roky po zabudování nové kanalizace. Na rekonstrukci místní komunikace je 

aktuálně počítáno s podílem obce cca 2 milióny korun českých, pokud obec obdrží dotaci. 

Zatím není známo, kdy přesně budou tyto akce realizovány, ale pravděpodobně v letech 2024-

2025 a základ je schopna obec zainvestovat sama, nicméně je možné, že obec bude muset 

šáhnout i po úvěru třeba 1-2 milióny korun českých. Uvidí se podle příjmů a skutečných 

výdajů na akce. Na zeleň se plánují minimální výdaje, výsadba bude realizována pouze pokud 

obec obdrží dotace ve vysoké výši. 

Nikdo z přítomných neměl k Programu rozvoje obce připomínky a návrhy k doplnění, proto 

starostka navrhla, aby byl Program rozvoje obce pro roky 2023-2033 schválen v předloženém 

znění. 

Hlasování: 

pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 

 

8. Schválení přijetí dotace z Olomouckého kraje na akci „Přechod pro chodce“ 

Starostka uvedla, že požádala u Olomouckého kraje o dotaci na akci „Přechod pro chodce“, 

kdy dotace byla schválena. Jedná se dotaci ve výši 50% předpokládaných výdajů, tzn. 

84.391,- Kč. Na přechod pro chodce je zpracována projektová dokumentace a je požádáno o 

vydání stavebního povolení. 

Proti přijetí dotace neměl nikdo z přítomných připomínky a bylo navrženo, aby přijetí dotace 

z Olomouckého kraje v částce ve výši 84.391,- Kč na akci „Přechod pro chodce“ bylo 

schváleno. 

 

Hlasování: 

pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 

 

9. Schválení přijetí dotace z Olomouckého kraje na akci „Čtenářský a čtecí koutek 

v knihovně“ 

 

Starostka uvedla, že požádala u Olomouckého kraje o dotaci na akci „Čtenářský a čtecí 

koutek v knihovně“, kdy byla poskytnuta dotace ve výši 35.000,- Kč bez nutné spoluúčasti 

obce, tzn. obec může pořídit vybavení za tuto částku. Je plánováno, že by byl pořízen dětský 

stolek se židličkami a televize na zeď  a dále křesla pro dospělé, vyměnil by se stůl a počítač 

knihovníka. 

Proti přijetí dotace neměl nikdo z přítomných připomínky a bylo navrženo, aby přijetí dotace 

z Olomouckého kraje v částce ve výši 35.000,- Kč na akci „Čtenářský a čtecí koutek v 

knihovně“ bylo schváleno. 

 

Hlasování: 

pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 

 



10. Schválení opravy štítů v obecní stodole 

 

Starostka uvedla, že zastupitelé se dohodli, že je potřeba nechat opravit štíty ve stodole, neboť 

jsou v nich díry a do stodoly tudy létají ptáci a díry se dále zvětšují. Na základě konzultace 

bylo doporučeno, aby byly štíty upraveny tak, že bude opět obnovena fasáda, která je ze štítu 

už dnes opadaná. Starostka přednesla cenovou nabídku pana Huslíka, který za zaomítání obou 

štítů hrubou omítkou, penetraci a fasádní barvu požaduje částku ve výši 123.600,- Kč za oba 

štíty vč. lešení. Byly navrženy další úpravy, a to doplnění hliněných šárů u spodní části štítů 

stodoly, přičemž zastupitelé se dohodli, že tyto práce by byly provedeny až další rok. Oprava 

horní části štítů stodoly začne zhruba v polovině června. Starostka uvedla, že se nepodařilo 

sehnat někoho jiného, kdo by mohl v termínu práce provést. 

Proti návrhu neměl nikdo z přítomných připomínky a bylo navrženo, aby byla schválena 

oprava horní části štítů obecní stodoly. 

 

Hlasování: 

pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 

 

11. Schválení nové smlouvy o spolupráci při zajištění zpětného odběru se společností 

EKO-KOM, a.s. 

 

Starostka uvedla, že společnost EKO-KOM, a.s. zajišťuje zpětný odběr tříděného odpadu a za 

tříděný odpad hradí obci určité peníze. Obec tedy společnosti nehradí nic. Smlouva je 

obdobná jako původní smlouva, smlouva byla předložena přítomným. 

Proti návrhu smlouvy neměl nikdo z přítomných připomínky a bylo navrženo, aby byla nová 

smlouva o spolupráci při zajištění zpětného odběru se společností EKO-KOM, a.s. schválena. 

 

Hlasování: 

pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 

 

12. Schválení koupě pozemku parc. č. 382, k. ú. Grymov 

 

Starostka uvedla, že již delší dobu bylo uvažováno nad koupí pozemku parc. č. 382 od 

vlastníka, neboť se pro obec jedná o celkem důležitý pozemek. Přes pozemek vede plynovod, 

dále obec vlastní i sousední pozemek, kde bylo plánováno umístění ČOV. Jedná se tedy o 

velkou plochu, kde by obec mohla provést výsadbu zeleně, mohl by tu být park s lavičkami a 

třeba plac na kopání. Starostka nechala udělat znalecký posudek na cenu pozemku, který 

vyšel na částku 125.000,- Kč. Vlastník pozemku s nabídnutou cenou souhlasil.  

 

Proti koupi pozemku parc. č. 382, k. ú. Grymov za částku 125.000,- Kč neměl nikdo 

připomínky a proto bylo navrženo, aby byla koupě pozemku schválena. 

 

Hlasování: 

pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 

 

 



13. Diskuze  

 

• Projekt DČOV 

Starostka informovala, že dohodnutém termínu byla zhotovena studie srovnávající dva 

způsoby odkanalizování obce, a to oddílná kanalizace se zakončením na centrální ČOV 

vs. domácí ČOV. Všichni zastupitelé se dále účastnili schůzky s projektantem, ze které 

vzešel závěr, že obec bude pokračovat v projektu domácích čistíren odpadních vod. 

Projektantovi bylo sděleno, že předběžně vyslovilo zájem 42 domů, tzn. 120 lidí. Bylo 

dále diskutováno, že v případě Placu bude nejvhodnějším řešením jedna společná větší 

čistička, která bude umístěna na obecním pozemku. Projektant připravuje písemné 

souhlasy pro všechny domy a obyvatele a zastupitelé budou v následujících týdnech 

obcházet obec. Po získání potřebných souhlasů bude možné požádat o dotaci. 

• Předhodový turnaj v malé kopané: 

V sobotu 17.6.2023 bude na hřišti probíhat turnaj ve fotbale. Od 13 hodin budou soutěžit 

děti z Újezdce, Želatovic a Vlkoša a od 16 hodin bude turnaj dospělých. Občerstvení 

zajistí částečně stánek na hřišti, obec zajistí klobásy a špekáčky do udírny a párky pro 

děti. 

• Hody 

V neděli 25.6.2023 se budou konat Hody. Od 8 hodin bude Moravská veselka obcházet 

jednotlivé domy, začíná se jako obvykle u Ptáčků. Od 9 hodin bude mše v kapličce. 

• Obnova polní cesty 

Starostka informovala, že se zastupitelé dohodli, že by obnovili starou polní cestu na 

obecním pozemku, která vede od hřiště kolem remízku a spojuje se se současnou 

cyklostezkou. Kolem cesty by měly být vysázeny ovocné i listnaté stromy, mohlo by se 

jednat o naučnou stezku. V červnu má starostku kontaktovat projektantka, se kterou bude 

domluveno, jakým způsobem a jak co nejlépe udělat projekt na cesty a na případnou 

výsadbu lesoparku na dalších obecních pozemcích, aby obec dostala co nejvyšší dotaci, 

ideálně 90-100%.  

• Potkani 

Starostka sdělila, že jí bylo ze strany více osob sděleno, že byli v obci spatřeni potkani. 

Bylo dohodnuto, že se opět po letech zajistí odborná deratizace kanalizace. 

• GasNet – zrušení plynovodní přípojky  

Starostka informovala, že kvůli plánovanému rozšíření parkovacích míst v Placu bylo 

zajištěno zrušení plynovodní přípojky pro dřívější dům č.p.8. Současně se dojednává i 

přeložení vedení ČEZ. 

• Pergola a skluzavka u stodoly 

Starostka uvedla, že ze strany občanů byl vznesen návrh, aby u obecní stodoly na zahradě 

byla postavena pergola, aby se bylo v létě kde ukrýt před sluncem např. s dětmi. Dále 

bylo navrženo, zda by u stodoly na hřišti nemohl být doplněn další prvek v podobě 

skluzavky. Zastupitelům se tyto nápady líbily, bylo dojednáno, že bude dále 

konzultováno konkrétní umístění přímo před stodolou po ukončení zasedání. 

 

 

14. Usnesení, Závěr 

 

Zastupitelstvo obce Grymov po projednání schvaluje: 

• zapisovatele zápisu: Lenku Zbytovskou  

• ověřovatele zápisu: Evžen Sova a Marek Zemánek 

• program zasedání 



• závěrečný účet obce za rok 2022 bez připomínek vč., zprávy o přezkumu 

hospodaření (skutečné příjmy 3.062.392,35 Kč, skutečné výdaje 1.997.714,39 Kč)  

• účetní závěrka obce Grymov za rok 2022 

• fúzi svazků obcí Mikroregionu Lipensko a svazku obcí Mikroreginu Záhoří – 

Helfštýn s právním nástupnictvím DSO Moravská brána a Smlouvu o fúzi svazků 

obcí  

• podání žádosti o dotaci u Ministerstva pro místní rozvoj na akci Rekonstrukce 

místní komunikace v obci Grymov“ na parc. č. 276/1, k. ú. Grymov  

• Program rozvoje obce pro roky 2023-2033 

• přijetí dotace z Olomouckého kraje v částce ve výši 84.391,- Kč na akci „Přechod 

pro chodce“ 

• přijetí dotace z Olomouckého kraje v částce ve výši 35.000,- Kč na akci 

„Čtenářský a čtecí koutek v knihovně“ 

• opravu horní části štítů obecní stodoly 

• novou smlouvu o spolupráci při zajištění zpětného odběru se společností EKO-

KOM, a.s. 

• koupi pozemku parc. č. 382, k. ú. Grymov za částku 125.000,- Kč 

 

Zapsal:      Ověřil: 

 

Lenka Zbytovská               Evžen Sova 

      Marek Zemánek 

 

 

Grymov, dne 31.5.2023 


